
Zápisnica 

z 18. zasadnutia Etnologickej komisie Zväzu múzeí na Slovensku  

v Bratislave-Rusovce dňa 2.októbra 2024 

 

Osemnáste zasadnutie pléna Etnologickej komisie Zväzu múzeí na Slovensku (ďalej EK ZMS) sa konalo 

dňa 2. októbra 2024 o 9.00 hod. v priestoroch SĽUK-u v Bratislave-Rusovciach. Na zasadnutí bolo 

prítomných 20 členov. 

 

Program: 

1.  Otvorenie 

2.  Správa predsedníčky o činnosti EK ZMS od 17.zasadnutia EK ZMS 

3.  Návrh činnosti EK ZMS do 19. zasadnutia EK ZMS 

4.  Návrh na realizáciu XXVIII. ročníka konferencie Etnológ a múzeum v roku 2025 

5.   Diskusia 

6. Záver 

 

K bodu 1. 

Predsedníčka EK ZMS, doc. PhDr. Martina Bocánová, PhD., privítala  členov komisie na 18. zasadnutí 

Etnologickej komisii Zväzu múzeí na Slovensku a zároveň sa poďakovala organizátorom konferencie 

Etnológ a múzeum za zorganizovanie XXVII. ročníka Etnológ a múzeum, ktorý organizoval ÚĽUV – 

Múzeum ľudovej umeleckej výroby, v priestoroch SĽUK-u v Bratislave – Rusovciach na tému „Tradičné 

remeslá v kontexte usmernenej výroby ÚĽUV-u“  (1. – 3. 10.2024). Po úvode a otvorení 

stretnutia odovzdala slovo PhDr. Daši Ferklovej, ktorú poverila vedením stretnutia. Podpredsedníčka EK 

ZMS PhDr. Daša Ferklová sa poďakovala za otvorenie 18.zasadnutia EK ZMS predsedníčke doc. PhDr. 

Martine Bocánovej, PhD. PhDr. Daši Ferklovej upozornila na malú účasť členov EK na 18. zasadnutí EK 

ZMS a oboznámila prítomných členov s hlasovaním a uznášaniaschopnosťou pléna podľa v čl.5, bod. 5 

v Organizačnom  a rokovacom poriadku EK ZMS. 

 

K bodu 2. 

Predsedníčka EK ZMS podala správu o činnosti EK ZMS za obdobie od 17. zasadnutia. Výbor EK ZMS 

v predmetnom období prerokoval aktuálne problémy a  témy činnosti priebežne a to formou 

elektronickej pošty, prípadne telefonicky. Členovia EK informovaní prostredníctvom elektronickej pošty, 

informácie o činnosti EK ZMS sú pravidelne aktualizované na internetovej stránke ZMS.  

Doc. PhDr. M. Bocánová, PhD. taktiež informovala o priebehu XXVI. ročníka konferencie Etnológ 

a múzeum, ktorý sa konal v Západoslovenskom múzeu v Trnave v dňoch 19. – 21.9.2023 na tému „Trhy 

a jarmoky“ . V tomto termíne sa konalo  aj 17. zasadnutie EK ZMS. Konferenciu finančne podporili: 

Trnavský samosprávny kraj, Národopisná spoločnosť Slovenska a Zväz múzeí na Slovensku. 



Zborník z konferencie je pripravený,  ale nastal problém s financovaním, nakoľko finančné náklady sú 

z roka na rok vyššie a minuloročnú konferenciu a medzinárodné stretnutie etnológov na tomto fóre 

finančne podporilo ZMS, TTSK a NSS, avšak nezískalo podporu z FPU, ako informovala predsedníčka EK 

ZMS. Na výbore Zväzu múzeí na Slovensku bola táto skutočnosť prerokovaná a ZMS ponúkol 

financovanie vydania zborníka v PDF verzii, ktorá je finančne menej náročná.  

Etnologická komisia prijala nové záväzné prihlášky jednotlivcov do Etnologickej komisie ZMS.  

Komisia aktuálne eviduje 95 členov a členiek.  

 

K bodu 3. 

Predsedníčka EK ZMS oboznámila prítomných s plánom činnosti EK ZMS na rok 2025, v ktorom hlavné 

úlohy EK ZMS sú založené na jej organizačnej, koordinačnej a odbornej činnosti.  

Hlavnou úlohou je organizovanie odbornej celoslovenskej prípadne medzinárodnej konferencie, 

vydanie zborníka, efektívnej činnosti výboru. Predsedníčka upozornila na potrebu reagovať na nové 

podnety flexibilnejšie ako doposiaľ.  Jedným z priorít sa tak stáva zabezpečenie možnosti online 

stretnutí a vytvoriť platformu, kde by sa mohli členovia  stretávať, pružnejšie riešiť problémy  a reagovať 

na aktuálne výzvy/problémy. 

Celý Výbor EK ZMS sa zhodol na nutnosti  aktualizácii e-mailových adries či iných kontaktov, pretože 

nedoručením informácií o dianí v komisii a v samotnom ZMS,   vzájomne strácame kontakt s daným 

človekom. Ako problém sa ukázalo uvádzanie pracovných emailových adries, kedy po odchode zo 

zamestnania jednotlivca stráca komisia s ním akýkoľvek kontakt. Mgr. Michaela Škodová, ktorá zastáva 

úlohu tajomníčky ZMS oboznámila prítomných o predplatenej platforme ZOOM pre ZMS a poskytnutia 

pomoci  v zabezpečení podpory pri vytvorení online stretnutí. Následne upozornila Výbor EK ZMS 

o potrebe doplniť a upraviť stanovy EK ZMS, kde by sa schválil online meeting/stretnutia.  

Podpredsedníčka navrhla dať tento bod do uznesenia alebo ako dodatok k Organizačnému 

a rokovaciemu poriadku.  

 

K bodu 4.  

Podpredsedníčka EK ZMS krátko zhrnula doterajší program konferencie Etnológ a múzeum 

a informovala, že minulý rok na 17. zasadnutí dostala 2 návrhy konania konferencie. Prvá prišla 

z Krajského múzea v Prešove, druhá z Vlastivedného múzea v Považskej Bystrice.  

Po predstavení ponúk podpredsedníčka otvorila diskusiu k téme. Do diskusie sa zapojila Mgr. Zuzana 

Andrejová, PhD. z Krajského múzea v Prešove, kde uviedla, že múzeum pristúpilo k rekonštrukcii 

budovy a začal sa proces vysťahovania expozícií a príprav pre reštaurátorské práce a následne samotnú 

realizáciu rekonštrukcie. Z tohto dôvode nie je možné aby XXVIII. ročník konferencie Etnológ a múzeum 

sa konal v Prešove. Druhou diskutujúcou bola pani riaditeľka Mgr. Petronela Rágulová, PhD. 

z Vlastivedného múzea v Považskej Bystrici. Prezentovala možnosti, ktoré ponúka Vlastivedné múzeum. 

Bola informovaná o procesoch podávania projektu a jeho realizácie. Z diskusie  vyplynulo, že v roku 

2025 sa konferencia Etnológ a múzeum bude konať vo Vlastivednom múzeu v Považskej Bystrici, 

v termíne september/október. Témou konferencie bude Fotografia ako prameň etnologického 

výskumu.  



Prvý a druhý cirkulár s informáciami k XXVIII. ročníku konferencie Etnológ a múzeum bude v roku 2025 

zaslaný kolegami z múzea prostredníctvom emailu. Na 18. zasadnutí EK ZMS po vzájomnej diskusii 

a rozprave, Výbor EK ZMS obdržal ponuku uskutočniť v roku 2026 ďalší ročník konferencie v Trenčíne. 

Múzeum zastupovala Mgr. Andrea Lazarčíková.  Téma zatiaľ nebola stanovaná a bude stanovená po 

širšej diskusii.  

Predbežne sa bude konať  30.ročník konferencie Etnológ a múzeum v roku 2027 v Prešove.   

 

K bodu 5. 

Diskusia  

Mgr. Pavol Lackanič ( SNM Martin) prezentoval príspevok, či by bolo možné, doplniť  k už zverejneným 

zborníkom z konferencie Etnológ a múzeum na stránke ZMS, aj ďalšie zborníky. Generálna riaditeľka 

ÚĽUV-u Mgr. Eva Ševčíková oboznámila prítomných členov o skutočnosti, že v čase keď boli publikované 

tieto zborníky, platil iný autorský zákon a iné pravidlá zverejnenia publikácií a ich častí.  

Podpredsedníčka navrhla niekoľko možností, jedným z nich je navštíviť knižnice SNM, kontaktovať 

organizátorov, či majú na svojich skladoch nejaké exempláre. Tajomníčka ZMS, Mgr. Michaela Škodová 

informovala, že zborníky/publikácie, ktoré ostanú ZMS, sú v sklade v SNP v Banskej Bystrici a ZMS 

oslovilo firmu, ktorá distribuuje predaj  kníh a zborníkov aby sa získali finančné prostriedky z predaja 

a tie mohli byť použité na chod  ZMS v akomkoľvek smere. Je k dispozícií skladový zoznam, ktorý je 

možné zverejniť pre členov EK ZMS.  

Predsedníčka EK ZMS, informovala prítomných o zmene v programe prebiehajúcej konferencie. 

Prihlásená kolegyňa Mgr. Helena Galková zo Slovenského banského múzea (Banská Štiavnica) sa 

ospravedlnila z neúčasti  na konferencii, preto namiesto nej vystúpi Mgr. Barbora Wágnerová zo SNM 

Martin so svojim príspevkom. Predsedníčka EK ZMS navrhla, aby aj tejto príspevok kolegyne 

Wágnerovej, bol publikovaný, napriek tomu, že nebol dodaný v stanovenom termíne zasielania 

prihlášok.  

Mgr. Pavol Lackanič navrhol zaradiť trvale možnosť prezentácie príspevkov na konferencii Etnológ 

a múzeum aj vo forme posterovej prezentácie (poster s veľkosťou 100x70 cm). Z tohto dôvodu bude 

potrebné v priestoroch konferencie zo strany organizátorov zriaďovať "Posterovú sekciu" (kde budú 

postery umiestnené). Možnosť posterovej prezentácie umožní prezentovať príspevky neprítomných 

autorov, prípadne ak nebude možné z kapacitných dôvodov zaradiť do programu všetkých záujemcov. 

Predsedníčka EK ZMS informovala, že už nie je zamestnancom múzea a ponúkla možnosť prehodnotiť 

jej zotrvanie na tejto pozícii. Podpredsedníčka EK ZMS uviedla, že Organizačný a rokovací poriadok nám 

nedefinuje, že predseda musí byť zamestnancom múzea. Podpredsedníčka EK ZMS požiadala 

zúčastnených o vyjadrenie sa k danej situácií, či podporia súčasnú predsedníčku v tejto pozícii, pretože 

minulý rok (2024) prebehli voľby, kde za predsedníčku EK ZMS bola zvolená doc. PhDr. Martina 

Bocánová, PhD., za podpredsedníčku PhDr. Daša Ferklová a za tajomníčku Mgr. Zuzana Andrejová, PhD.  

Po ozrejmení situácie prebehlo hlasovanie o zotrvaní doc. PhDr. Martiny Bocánovej, PhD. na pozícii 

predsedníčky EK ZMS.  

Za: všetci prítomní podľa prezenčnej listiny 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 



 

 K bodu 6. 

Na záver predsedníčka EK ZMS poďakovala prítomným za účasť na 18. zasadnutí Etnologickej komisie 

ZMS. Ešte raz sa poďakovala organizátorom, prítomnej generálnej riaditeľke UĽUV-u Mgr. Eve Ševčíkovej 

za zorganizovanie a úspešný priebeh XXVII. ročník konferencie Etnológ a múzeum. Na záver poďakovala 

prítomným za aktívnu účasť a ukončila zasadnutie.  

 

 

V Prešove, dňa 10.10.2024 

 

 

 

 

Zapísala: Mgr. Zuzana Andrejová, PhD.    doc. PhDr. Martina Bocánová, PhD.  

  

      tajomníčka EK ZMS      predsedníčka EK ZMS 

 

 

 

 


